
PROTOKÓŁ Nr XXXIV/2021  

z obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Sadowne z dnia 22 września 2021 roku, która odbyła się        

w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Sadownem o godz. 1000 

 

Skład Rady – 15 

Obecnych według listy obecności – 14 

Nieobecni: Małgorzata Lipka-Bartosik  

Ponadto na sesję przybyli: Pan Waldemar Cyran – Wójt Gminy Sadowne, Pan Marcin Gręda – Zastępca 

Wójta, Pani Anna Rukat – Skarbnik Gminy, Pan Janusz Chaber – Kierownik ZGK w Sadownem, Pani 

Jadwiga Gutowska – Kierownik GOPS w Sadownem, Pan Marcin Sylwestrzak – Komendant 

Komisariatu Policji w Łochowie, Pani Małgorzata Zyśk – Radna Powiatu Węgrowskiego oraz Sołtysi.  

 

Do punktu pierwszego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – Przewodniczący Rady Gminy – przywitał wszystkich zebranych, rozpoczął 

obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Sadowne. Na podstawie listy obecności stwierdzono quorum. 

Poprosił radnych o zalogowanie się do systemu. 

Do punktu drugiego porządku obrad: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności Wójta w okresie między Sesjami. 

4. Raport o stanie bezpieczeństwa Gminy Sadowne – dyskusja. 

5. Podjęcie uchwał:  

a) w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa na rok szkolny 2021/2022; 

b) w sprawie nadania statutu Muzeum Ziemi Sadowieńskiej im. Bogusława Kicia 

w Sadownem; 

c) w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego; 

d) w sprawie ustalenia opłat za oczyszczanie ścieków dowożonych do Gminnej 

Oczyszczalni Ścieków w Sadownem; 

e) w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie gminy Sadowne oraz przekazania go do zaopiniowania 

organowi regulującemu; 

f) w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Sadowne Nr XXVII/154/2020 w sprawie 

ustalenia dopłaty do wszystkich taryf dla zbiorowego odprowadzania ścieków; 

g) w sprawie niedochodzenia rekompensaty za koszty odzyskiwania należności, o której 

mowa w art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 roku o przeciwdziałaniu nadmiernym 

opóźnieniom w transakcjach handlowych; 

h) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Węgrowskiemu na realizację 

zadania pod nazwą „Przebudowa Sali Gimnastycznej przy Zespole Szkół 

Ponadpodstawowych w Sadownem – etap II”; 

i) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 

j) w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2021-

2032; 

k) w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na 2021 rok. 

6. Sprawy różne – zapytania i wolne wnioski oraz odpowiedzi. 

7. Przyjęcie protokołu z obrad z XXXI, XXXII, XXXIII Sesji Rady Gminy.  

8. Zamknięcie obrad.    

 

Pan Waldemar Cyran złożył podziękowania starostom dożynek oraz wszystkim, którzy pomagali przy 

organizacji dożynek gminno-parafialnych. 

Do punktu trzeciego porządku obrad: 

Pan Waldemar Cyran – w lipcu złożyliśmy wnioski o dofinansowanie z programu Polski Ład na 

następujące zadania: budowa przedszkola w Sadownem – wnioskowana kwota 5 mln zł, budowa boiska 



sportowego wielofunkcyjnego w Grabinach – kwota 900 000 zł, budowa sieci wodociągowej w m. 

Sadowne (w tej chwili projektowany odcinek od ul. Wiejskiej poprzez market budowlany Mrówka, ul. 

Strażacka) – kwota 710 000 zł.  

19 sierpnia podpisanie umowy na remont szatni oraz pomieszczeń sanitarnych przy hali sportowej 

w Sadownem. Zadanie dofinansowane jest ze środków budżetu województwa mazowieckiego. Wartość 

inwestycji wynosi 282 654,12 zł, w tym dotacja 200 000 zł. Zadanie zostanie wykonane w terminie          

3 miesięcy od dnia podpisania umowy.  

19 sierpnia podpisanie umowy na remont dachu na budynku gminnym przy ul. Kuźnica w Sadownem. 

Wartość zadania 167 908 zł. Zadanie zostanie wykonane w terminie 3 miesięcy od dnia podpisania 

umowy.  

23 sierpnia w Mazowieckim Urzędzie Wojewódzkim w Warszawie złożyliśmy wniosek na zadanie pn. 

„Przebudowa drogi gminnej 420611W Złotki – Kolonia Złotki”. Wartość zadania 812 267 zł.  

8 września podpisanie umowy na ocieplenie budynku oraz wykonanie elewacji na garażu OSP Zieleniec. 

Wartość inwestycji wynosi 47 970 zł. Termin wykonania zadania ustalono na dzień 30 listopada 2021 

r.  

17 września podpisanie umowy na remont strażnicy OSP Sokółka. Remont zostanie przeprowadzony 

przy udziale środków Województwa Mazowieckiego. Wartość zadania wynosi 194 000 zł, w tym 

dotacja 150 000 zł. Zamówienie zostanie wykonane w terminie 2 miesięcy od dnia podpisania umowy.  

17 września otwarcie ofert w postepowaniu na dostawę energii elektrycznej na potrzeby budynków 

i obiektów Gminy Sadowne oraz podległych jednostek organizacyjnych na lata 2022-2023. Wpłynęło   

7 ofert. Cena na 1 kWh od 0,56-0,68 zł. W ubiegłym roku była to kwota 0,34 zł.  

Prośba o wzięcie udziału w Narodowym Spisie Powszechnym.  

Jeśli chodzi o konserwację oczyszczalni przydomowych będą kontynuowane od maksymalnie                     

4 października. 

Na Fundusz Sołecki zostało przeznaczone ponad 500 000 zł.  

 

Do punktu czwartego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – na prośbę radnych zaprosiliśmy komendanta Komisariatu Policji w Łochowie, 

który przedstawi nam informacje o stanie bezpieczeństwa Gminy Sadowne.  

Pan Marcin Sylwestrzak – na wstępnie chciałbym podziękować za wsparcie, którym darzycie komisariat 

podczas naszych codziennych działań, służb. Przygotowałem informację na temat stanu bezpieczeństwa 

gminy Sadowne w okresie od stycznia do września. Informacje zostały podzielone na kilka bloków 

tematycznych. Pierwszy z nich dotyczy pracy w zakresie dochodzeniowo-śledczej: na terenie gminy 

Sadowne odnotowano 33 przestępstwa dotyczące różnych kategorii tj.: kierowanie pojazdem 

mechanicznym w stanie nietrzeźwości, uchylanie się od płacenia alimentów, posiadanie środków 

odurzających, oszustwa, znęcanie się nad rodziną. Najbardziej uciążliwych przestępstw na terenie 

gminy Sadowne zaistniało 11. Są to rozboje – 1, kradzież z włamaniem – 3, kradzież – 7. Drugi blok 

dotyczy porządku i bezpieczeństwa na drogach. Na terenie gminy Sadowne zaistniały 2 wypadki 

drogowe w wyniku, których śmierć poniosła jedna osoba i jedna została ranna. Ponadto odnotowano 14 

kolizji. Głównymi przyczynami zdarzeń drogowych na terenie gminy są: nadmierna prędkość, 

nieprawidłowe skręcanie, omijanie, wyprzedzanie oraz nieustąpienie pierwszeństwa przejazdu. 

Policjanci z Wydziału Ruchu Drogowego nałożyli 271 mandatów karnych za przekroczenie 

dopuszczalnej prędkości oraz zatrzymali 8 uprawnień do kierowania pojazdami mechanicznymi. 



Kolejny punkt to przemoc domowa. Wszczęto 8 „Niebieskich Kart”. 8 sprawców stosowało przemoc 

domową, w 7 przypadkach policjanci zatrzymali i osadzili sprawcę przemocy domowej. Następny punkt 

dotyczy działań prewencyjnych. Takich interwencji przeprowadzono 467. W ich skład wchodzą: 

legitymowanie osób, przeprowadzenie kontroli. Natomiast interwencji publicznych było 26 

i interwencji domowych 72. Służba patrolowa na terenie gminy Sadowne pełniona jest w oparciu 

i rejony patrolowania, jak również w oparciu o trasy i miejsca zagrożone. W zależności od okresowego 

wzrostu zagrożenia, w rejony zagrożone kierowano wzmożone patrole. Mamy nawiązana współpracę 

z Żandarmerią Wojskową, Strażą Leśną oraz Służbą Ochrony Kolei. W okresie od 07.03.2021 r. do 

31.07.2021 r. na terenie gminy Sadowne odnotowano 30 zgłoszeń pożarów, z czego 23 dotyczyło 

kompleksów leśnych w rejonie miejscowości Zieleniec, Krupińskie, Ocięte, Sadowne, Płatkownica, 

Złotki, Kołodziąż. W te rejony kierowano dodatkowe służby wspólnie z Żandarmerią Wojskową i Strażą 

Leśną. W przypadku wszystkich pożarów prowadzone są czynności wyjaśniające. W rejonie gminy 

Sadowne zapewniona jest ciągłość służby patrolowej w systemie trójzmianowym. Służba ta realizowana 

jest w formie patroli zmotoryzowanych i pieszych. W I,II,III zmianie wykonywana w większości przez 

policjantów z Ogniwa Prewencji Komisariatu Policji w Łochowie oraz policjantów Wydziału Ruchu 

Drogowego z Komendy Powiatowej Policji w Węgrowie. Kolejnym punktem jest Krajowa Mapa 

Zagrożeń Bezpieczeństwa. Na tę mapę z terenu gminy Sadowne zostało naniesionych 55 zgłoszeń. 

w związku z wygenerowaniem z systemu 39 zgłoszeń „nielegalne rajdy samochodowe” Policjanci z KP 

w Łochowie dokonali 119 kontroli podczas których nie stwierdzono nielegalnych rajdów 

samochodowych. Podczas wspomnianych kontroli nałożono 1 mandat za tzw. „Drift”, czyli jazdę 

z prędkością niezapewniającą panowania nad pojazdem. Ostatnim punktem są „inne informacje”. 

Przeprowadziliśmy postępowanie sprawdzające dotyczące nielegalnego wysypiska śmieci 

w miejscowości Szynkarzyzna w rezerwacie przyrody Czaplowizna. Powyższa sprawa po wydanej 

opinii WIOŚ nie wyczerpywała znamion przestępstwa i tym samym nie było wszczęte postepowanie. 

W ocenie WIOŚ samo składowanie odpadów nie spowodowało obniżenia jakości wody, powietrza, 

powierzchni ziemi.  

Pani Irena Dębkowska – na terenie Sadownego, dokładnie na ul. Strażackiej doszło do nieszczęśliwego 

wypadku, w którym zginęło dziecko. Mieszkańcy tej ulicy zwrócili się do Pana Wójta i do Rady po to, 

by zmienić organizację ruchu na ul. Strażackiej. To znaczy komisja bezpieczeństwa działająca przy 

radzie gminy wyraziła zgodę na to, żeby zrobić tam ograniczenie prędkości do 30 km/h i na zakręcie 

postawić znak zakazu zatrzymywania. Co jeszcze możemy zrobić żeby zwiększyć bezpieczeństwo na 

tej ulicy? Mieszkańcy proszą również o dodatkowe patrole policji. 

Pan Marcin Sylwestrzak – jeśli chodzi o wypadek cały czas prowadzone są czynności wyjaśniające.         

Z naszej strony możemy obiecać dodatkowe patrole prewencyjne.  

Pan Ryszard Decyk – jak gmina Sadowne wygląda na tle powiatu względem bezpieczeństwa? Czy 

wniesiony punkt ma mapę zagrożeń skutkuje częstszymi kontrolami? Jak to wygląda w praktyce? 

Pan Marcin Sylwestrzak – po naniesieniu takiego punktu na mapę zagrożeń podczas 5 dni trwa 

weryfikacja. Policjanci sprawdzają czy faktycznie w danym miejscu jest zagrożenie. W momencie, 

kiedy takie zgłoszenie jest potwierdzone, są wysyłane patrole. Odnosząc się do analizy stanu 

bezpieczeństwa na tle powiatu węgrowskiego mogę taką analizę przygotować. 

Pani Bożena Rodź – w imieniu Pani Sołtys Kołodziąża proszę o dodatkowe patrole w tej wsi. 

Samochody poruszają się z dużą prędkością przez co stwarzają zagrożenie dla innych użytkowników 

drogi. Co zrobić, żeby piesi korzystali z chodnika?  

Pan Marcin Sylwestrzak – możemy rano patrolować. Na początku policjanci mogą pouczyć taką osobę, 

jeżeli jest chodnik a z niego nie korzysta, jeśli to nie poskutkuje będą nakładane mandaty. Możemy też 

zorganizować akcję, we współpracy z gminą, w której będą rozdawane kamizelki i opaski odblaskowe. 

Przekazane zostaną do Wydziału Ruchu Drogowego, część dla naszych policjantów oraz rozdawane na 



spotkaniach w szkołach. Wiele osób nauczyło się korzystać z takich elementów odblaskowych. Możemy 

też zorganizować akcję, gdzie w godz. 5:00 – 6:00 przyjedziemy w takie newralgiczne miejsca, może 

być też ktoś z komisji bezpieczeństwa i wspólnie możemy rozdawać takie elementy pieszym.  

Pan Jarosław Popławski – w imieniu mieszkańców proszę o dodatkowe patrole w miejscowości 

Zieleniec. Na drodze prowadzącej do przejazdu kolejowego kierowcy poruszają się z nadmierną 

prędkością. 

Pan Marcin Sylwestrzak – w jakich godzinach dochodzi do takich sytuacji? 

Pan Jarosław Popławski – w godzinach porannych między 5:00 a 7:00 i w godzinach popołudniowych 

17:00 – 20:00.  

Pan Ryszard Decyk – na przystankach młodzież często robi spotkania. Czy patrol, który przejeżdża 

mógłby zwrócić uwagę żeby ta młodzież nie przesiadywała na przystankach? 

Pan Marcin Sylwestrzak – co do młodzieży na przystankach, jeśli nie dochodzi tam do zakłóceń ładu 

i porządku, nie spożywają alkoholu, tak naprawdę nie mamy podstawy do wylegitymowania tych osób. 

Co do Zieleńca wyślemy patrole. 

Pan Waldemar Cyran – temat poruszania się pojazdów z nadmierną prędkością tak naprawdę jest każdej 

miejscowości. Mieszkańcy na zebraniach sołeckich informują o takich zdarzeniach. Niejednokrotnie 

mieszkańcy mówią o poruszaniu się samochodów ciężarowych po drogach gminnych, gdzie tonaż na 

tych drogach to 10-15 t. My jako gmina nie mamy możliwości sprawdzenia wagi takiego pojazdu. Czy 

policja ma możliwość sprawdzenia takiego pojazdu? Jak to się odbywa? 

Pan Marcin Sylwestrzak – odnośnie tonażu – nie mamy możliwości sprawdzenia czy pojazd może 

wjechać czy nie.  

Pan Waldemar Cyran – nawet jeżeli stoi znak 10 t i widzimy samochód ciężarowy? 

Pan Marcin Sylwestrzak – każdy samochód ma określoną dopuszczalną masę całkowitą i do takiego 

znaku musi się dostosować. Policjantów Wydziału Ruchu Drogowego, którzy są uprawnieni do kontroli 

pojazdów ciężarowych na terenie całego powiatu mamy 15. Nie ma możliwości żeby byli wszędzie. 

Dlatego też prośba o zaangażowanie mieszkańców. Jeżeli ktoś zauważy, że taka sytuacja miała miejsce 

wystarczy, że prześle maila do Komisariatu Policji w Łochowie i na podstawie tej informacji 

przeprowadzimy czynności i ukarzemy taką osobę. Nawet w sytuacji kiedy tego samochodu nie będzie 

już na tej drodze.  

Pan Waldemar Cyran – przy naszym skwerku przy kościele notorycznie jest spożywany alkohol 

w porach wieczornych i nocnych. Prośba z naszej strony żeby zwrócić na to uwagę. Wkrótce zostanie 

tam zamontowany dodatkowy słup oświetleniowy z obrotową kamerą. Wnioskowaliśmy również do 

powiatu o poprawę bezpieczeństwa przy Szkole Podstawowej w Sadownem. Na ul. Strażackiej będą 

zamontowane znaki aktywne, które będą wskazywały prędkość. Co Policja myśli na temat progów 

zwalniających na drogach? 

Pan Marcin Sylwestrzak – każda wprowadzona innowacja ma na celu poprawę bezpieczeństwa, ale nie 

możemy zapominać o zdrowym rozsądku. 

Pan Piotr Olkowski – jak wygląda sprawa podpaleń w m. Ocięte i Krupińskie? Czy zatrzymano 

sprawcę? 

Pan Marcin Sylwestrzak – na dzień dzisiejszy nie mamy sprawcy. Były przeprowadzone pewne 

czynności operacyjne. Mam nadzieję, że przyniosą oczekiwany efekt.  

Pani Małgorzata Zyśk – co do ruchu pojazdów i pieszych przed Szkołą Podstawową w Sadownem – 

przed szkołą ustawione są znaki zakazu zatrzymywania się. Mimo to pojazdy zatrzymują się przed 



bramą utrudniając wjazd na teren szkoły zarówno autobusom jak i pracownikom. Stąd prośba o kontrole 

policji od godz. 7:15 do 8:00, kiedy dzieci są przywożone do szkoły oraz w godz. 12:30 – 13:00, gdy są 

odbierane po lekcjach. Kolejna sprawa to kontrola skwerku. Rowerzyści wyjeżdżają na ulice na jednym 

kole. My ze swojej strony jako nauczyciele będziemy przeprowadzać spotkania z rodzicami w tej 

kwestii. Na pewno będziemy chcieli zaprosić również policję do współpracy by wyjaśnić jakie 

konsekwencje poniosą rodzice za niedopilnowanie dziecka. 

Pan Marcin Sylwestrzak – w tej kwestii proponuję zacząć od działań profilaktycznych. Bardzo chętnie 

przyjedziemy do szkoły na takie spotkania. Patrole prewencyjne będą wysyłane w miejsca gdzie pojazdy 

parkowane są w sposób nieprawidłowy.  

Pan Tomasz Szymanik – podziękował za przybycie i współpracę Komendantowi Komisariatu Policji 

w Łochowie.  

Pan Waldemar Cyran – również chciałbym podziękować za współpracę. 

Przerwa w obradach do godz. 11:50. 

 

Do punktu piątego porządku obrad: 

a) uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa za rok szkolny 2021/2022; 

Pan Marcin Gręda – jest to uchwała podejmowana co roku. Zostały zaktualizowane ceny paliw. Na 

podstawie tej uchwały rodzicom dowożącym dzieci niepełnosprawne do szkół zwracane są koszty 

dojazdu.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



b) uchwała w sprawie nadania statutu Muzeum Ziemi Sadowieńskiej im. Bogusława Kicia 

w Sadownem; 

Marcin Gręda – jest to nowelizacja statutu przede wszystkim pod względem prawnym. Jest to 

dostosowanie treści do wzoru statutu, który jest obowiązkowy dla wszystkich muzeów w całej Polsce. 

Projekt statutu został uzgodniony z Ministerstwem Kultury. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



c) uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego; 

Pani Jadwiga Gutowska – w lipcu bieżącego roku weszła nowelizacja ustawy o dodatkach 

mieszkaniowych. Do lipca obowiązywało rozporządzenie odnośnie wzorów wniosków i oświadczeń. 

Z ustawy wynika, że każda gmina musi podjąć taką uchwałę.  

Pani Irena Dębkowska – przy jakich dochodach można otrzymać taki dodatek? 

Pani Jadwiga Gutowska – jest to procent przeciętnej krajowej dochodu, ale nie tylko. Wlicza się do tego 

również metraż i wydatki.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



d) uchwała w sprawie ustalenia opłat za oczyszczanie ścieków dowożonych do Gminnej 

Oczyszczalni Ścieków w Sadownem; 

Pan Janusz Chaber – poprzednia uchwała określająca tę wartość była podjęta w 2015 roku. Od tego 

czasu zmieniły się ceny. Musimy te ceny zmienić ze względu na nowa taryfę, która obowiązuje od 16 

czerwca i uchwałę, która mówi o dopłatach. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



e) uchwała w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie gminy Sadowne oraz przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulującemu; 

Pan Janusz Chaber – w 2018 roku został uchwalony regulamin dostarczania wody i odbioru ścieków na 

terenie gminy Sadowne. Od tego czasu została znowelizowana ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu 

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków i szczególnie została tam rozbudowa część dotycząca 

wydawania warunków technicznych przyłączenia do sieci. Ustawodawca nakazał w nowelizacji ustawy 

żeby w tym zakresie te regulaminu pozmieniać i w związku z tym jest to konsekwencja realizowania tej 

ustawy. Najistotniejsze zmiany to dokładne określenie tego co może zawierać wniosek o wydanie 

warunków technicznych przyłączenia do sieci – głównie chodzi o dane osobowe, czego jako gmina 

możemy żądać od osoby składającej wniosek. Kolejna dotyczy zmiany okresu na wydawanie takich 

warunków. Do tej pory było to 30 dni, w tej chwili ustawodawca zmienił ten czas na 21 dni. 

Najistotniejszą dla nas zmianą jest to, że za wydawanie warunków przyłączenia nie możemy pobierać 

opłat. Do tej pory była to kwota około 48 zł. Procedura jest taka, że Państwo przyjmujecie to 

i decydujecie o tym, że kierujemy do organu regulującego którym są Wody Polskie. Jeśli zaopiniują to 

pozytywnie wtedy Rada Gminy przyjmuje regulamin, który będzie obowiązywał.  

Pan Jarosław Popławski – rozumiem, że te 48 zł będzie pewnie w podwyżce opłaty za wodę? 

Pan Janusz Chaber – już jest. Ustawa weszła w życie w zeszłym roku i od tego momentu nie pobieramy 

tej opłaty.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



f) uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Sadowne nr XXVII/154/2020 w sprawie 

ustalenia dopłaty do wszystkich taryf dla zbiorowego odprowadzania ścieków; 

Pan Janusz Chaber – chodzi tu tylko o zmianę daty. Uchwała o dopłatach została oparta na datach 

wynikających z poprzedniej taryfy. Poprzednia taryfa kończyła się 11.06.2021 r. i według tego zostało 

przyjęte, że od 12.06.2021 r. będzie obowiązywała dopłata do ścieków. Ze względu na to, że nowa 

taryfa, według dat wynikających z ustawy weszła w życie z dniem 17.06. należy zmienić treść uchwały. 

Pani Anna Rukat – w ślad za tą uchwałą mamy jeszcze drugą uchwałę, która na najbliższą sesję zostanie 

poprawiona i jest to uchwała o dotacji. W ten sam sposób będą poprawione daty. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



g) w sprawie niedochodzenia rekompensaty za koszty odzyskiwania należności, o której mowa 

w art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 roku o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom 

w transakcjach handlowych; 

Pani Anna Rukat – jest to uchwała porządkująca, ponieważ przepis wszedł w życie w 2020 roku i takiej 

uchwały wymaga od nas ustawa.  

Pani Irena Dębkowska – czego konkretnie dotyczy ta uchwała? 

Pan Janusz Pągowski – ustawa o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom w transakcjach 

handlowych wprowadziła taki mechanizm już kilka lat temu, dotyczy to opłat cywilno-prawnych. Jest 

przepis, który dotyczy zarówno podmiotów z sektora finansów publicznych jak i prywatnych 

i publicznych, który mówi, że „jeżeli twój dłużnik spóźni się z płatnością chociażby jeden dzień to 

przysługuje ci prawo do zryczałtowanej kwoty” zależy to też od wielkości tej należności, ale co do 

zasady mówimy tu o 40 euro. I w zasadzie nic nie trzeba zrobić, nie trzeba wykazać, że ponieśliśmy 

jakiekolwiek koszty dochodzenia tych należności, tylko przysługuje nam to 40 euro ryczałtowe od 

każdego opóźnienia z płatnością. Problem polega na tym, że w przypadku sektora finansów publicznych 

i w przypadku RIO, która gminy kontroluje czy dochodzą tych należności czy nie, to wystarczy, że ktoś 

spóźni się z płatnością np. za wodę o 1 dzień i my już nabywamy prawo do tych 40 euro. Pomimo, że 

żadnych kosztów dochodzenia tych należności nie ponieśliśmy. Problem pojawia się w momencie 

kontroli z RIO i stwierdzą, że w iluś tam przypadkach nabyliśmy prawo do tej rekompensaty, ale jej nie 

dochodziliśmy. W zasadzie w każdej gminie podejmuje się takie uchwały ze względu na to, że 

alternatywa jest tylko taka. Wójt nie ma możliwości swobodnego działania tzn. nie może robić w ten 

sposób, że w jednych przypadkach tej rekompensaty dochodzi a w innych nie. Jeżeli dochodzimy takiej 

rekompensaty to od wszystkich. Żeby nie musieć dochodzić takiej rekompensaty konieczne jest podjęcie 

takiej uchwały.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



h) uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Węgrowskiemu na realizację 

zadania pod nazwą „Przebudowa Sali Gimnastycznej przy Zespole Szkół Ponadpodstawowych 

w Sadownem – etap II”; 

Pani Anna Rukat – powiat otrzymał środki z Województwa Mazowieckiego w kwocie 100 000 zł. 

Dokładamy do tego kwotę niezbędną do wykonania tego zadania w wysokości 79 884,47 zł. Powiat nie 

dokładał do tego zadania, ponieważ w ubiegłym roku powiat też remontował tę halę sportową i my jako 

gmina nie dokładaliśmy do tego remontu.  

Pan Jarosław Popławski – czy powiat też dokłada do tej drugiej hali gminie? 

Pani Anna Rukat – nie.  

Pan Jarosław Popławski – ale liceum też korzysta z tej hali sportowej. 

Pani Anna Rukat – przy szkole podstawowej jest jeszcze jedna sala tzw. „lustrzanka”, której koszty 

utrzymania w 100% pokrywa powiat. Po ostatnim porozumieniu, które było podpisywane w kwietniu 

tego roku jest tak, że powiat nie dokłada do hali sportowej, która w 1/5 jest ich własnością, a my nie 

dokładamy do „lustrzanki”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



i) uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 

Pani Anna Rukat – pierwotnie nasz kredyt zaplanowany w projekcie uchwały budżetowej wynosił 

1 740 000 zł, tak do tej pory wyglądał nasz deficyt i przychody z kredytu. W Uchwale budżetowej 

zmniejszamy deficyt do kwoty 1 049 241,84 zł w związku z czym kredyt zaciągnięty w tym roku będzie 

opiewał na kwotę 1 mln zł, zmniejszamy wartość kredytu o 740 000 zł. Wynika to między innymi z tego, 

że zmniejszyliśmy wydatki o kwotę 407 155 zł i zostało nam wolnych środków z zeszłego roku 

w kwocie 423 058 zł. Taka uchwała jest potrzebna do tego żeby ogłosić przetarg i żeby wyłonić bank, 

który będzie nam obsługiwał ten kredyt.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Pani Anna Rukat – jeśli chodzi o uchwałę budżetową – zmienione zostały dochody o kwotę 90 714 zł, 

a wydatki o kwotę 407 155,62 zł. W związku z tym, że zmniejszyliśmy kredyt deficyt wynosi 1 049 241 

zł. Z czego na rozchody przeznaczamy kwotę 997 700 zł, pozostała kwota jest na deficyt. Została 

wyasygnowana kwota na usuwanie azbestu z terenu gminy w kwocie 30 000 zł, ponieważ w tym roku 

nie otrzymaliśmy dofinansowania na ten cel. Zmiana dotyczy także Funduszu Sołeckiego, która opiewa 

na kwotę 5 000 zł.  

Pan Waldemar Cyran – co roku składamy wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

by pozyskać środki na utylizację azbestu. W tym roku takich środków nie otrzymaliśmy. WFOŚ 

poinformował nas, że została wyczerpana pula środków na ten cel. Wniosek złożyliśmy w terminie. 

Jeszcze przez 2 tygodnie trwał nabór. A zazwyczaj jest tak, że nabór trwa do momentu wyczerpania 

środków.  

Pan Ryszard Decyk – na ile ton tego azbestu wystarczy ta kwota?  

Pan Waldemar Cyran – ok. 75 t.  

Pani Anna Rukat – środków wystarczy na listę podstawową, która była brana do dotacji. 

Pan Waldemar Cyran – jest to 45 punktów adresowych. 

Pani Anna Rukat – wracając do budżetu, jeśli chodzi o dochody - 12 960 zł to były środki, które 

wpłynęły do budżetu ze sprzedaży hurtowej tzw. „małpek”. Jest to kwota, która wpływa do nas po raz 

pierwszy w związku z podatkiem, który został ustalony od tego roku. Składamy taki wniosek dwa razy 

do w roku, do końca kwietnia i sierpnia. Na podstawie tych wniosków w różnych wysokościach będą 

wpływać do budżetu i te pieniądze mogą być przeznaczone tylko na Profilaktykę Alkoholową. Dotacja 

w wysokości 20 000 zł na zakup sprzętu dla OSP. Kolejna zmiana dotyczy zmiany paragrafu w rozdziale 

851, czyli ochrona zdrowia, od lipca tego roku mamy obowiązek wydzielić środki tzw. „covidowe”, 

czyli te, które przychodzą na promocję szczepień itp. Mamy jeszcze pozycję „zwiększenie planu 

dochodów 35 000 zł z tytułu dotacji z powiatu”, dotyczy to projektu skrzyżowania przy drodze 

powiatowej z DK 50. Jeśli chodzi o wydatki zgodnie z załącznikiem inwestycyjnym mamy zwiększenie 

o 65 000 zł i to dotyczy dróg. Jeśli chodzi o drogi to mamy przesunięcia, które dotyczą m.in. 

modernizacji remontu parkingu na ul. Sosnowej -130 000 zł, modernizacji ul. Leśnej – 400 000 zł. Te 

środki zostały przeniesione m.in. z przebudowy dróg gminnych w m. Sadowne – 300 000 zł i 150 000 

zł z m. Kołodziąż Rybie. Kolejne zmiany: zabieramy 30 000 zł z modernizacji SUW w m. Ocięte, 

100 000 zł z budowy przedszkola zostaje 50 000 zł na wykonanie koncepcji. W sumie wydatki 

inwestycyjne poprawiamy o 202 015,53 zł. W WPF zmiana dotycząca kredytu, który jest zmniejszony 

o 740 000 zł. Jest mniejsza spłata na kolejne lata. Kwota długu na koniec roku jeśli zaciągniemy ten 

kredyt w wysokości 1 mln zł będzie wynosiła 9 685 650 zł.  

Pan Jarosław Popławski – skoro mamy już 9 mln zadłużenia, a przed nami bardzo trudne zadania 

budowa przedszkola na które dostaliśmy dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego oraz ważnego 

ciągu komunikacyjnego ul. Wiejska i DK 50 to czy damy radę zadłużyć się na tyle, żeby wybudować 

przedszkole i ciąg komunikacyjny? Roczne inwestycje to około 2 mln zł. Mamy 9 mln zadłużenia, 

doliczmy kolejne 8 mln zł to mamy 17 mln zł. Rocznego dochodu mamy tylko 29 mln zł. W którym 

kierunku brniemy? Dążymy do zadłużenia całkowitego?  

Pan Waldemar Cyran – tak jak dzisiaj było wspomniane został złożony wniosek do „Polskiego Ładu” 

gdzie liczymy na kolejnych 5 mln zł. W momencie, kiedy otrzymamy te środki finansowe to pytanie 

będzie bezzasadne. Pytanie czy mamy zaprzestać inwestycji bardzo oczekiwanych przez mieszkańców 

jak to przedszkole i przebudowa ul. Wiejskiej? Stoję na stanowisku, że będziemy dążyć do tego, żeby 



gmina Sadowne się rozwijała, a to, że gmina zaciąga kredyty jest jak najbardziej naturalnym 

mechanizmem, który daje możliwość finansowania. Nawet jeśli zadłużenie jest wielomilionowe to też 

na jest kwestia wskaźników. Dzisiaj ten wskaźnik wynosi 31% w stosunku wieloletnim. Czy to jest 

jakieś niepokojące zadłużenie? 

Pan Jarosław Popławski – 9 mln z 29 mln to 30%?  

Pani Anna Rukat – mamy 30 838 000 zł dochodów. 

Pan Jarosław Popławski – razem z majątkowymi? 

Pani Anna Rukat – tak, bo to się wszystko liczy.  

Pan Jarosław Popławski – liczmy te pieniądze, które faktycznie mamy, a nie majątek. Będziemy 

wyprzedawać majątek żeby spłacić kredyty? 

Pani Anna Rukat – dochody majątkowe to nie jest tylko sprzedaż majątku. Są to również dotacje unijne, 

które wpływają do budżetu.  

Pan Waldemar Cyran – z czego chce Pan realizować zadania inwestycyjne w gminie Sadowne? 

Pan Jarosław Popławski – widzę, że Pan realizuje zadania z kredytu. Dla mnie to nie jest rozwiązanie 

brać kredyt i coś robić.  

Pan Waldemar Cyran – z czego powinniśmy finansować zadania? 

Pan Jarosław Popławski – powinien Pan pozyskiwać inwestorów, pozyskiwać podatki. Przede 

wszystkim pieniądze do siebie zbierać, a Pan zbiera tylko kredyty.  

Pan Waldemar Cyran – tutaj się z Panem nie zgodzę. Przykład z dzisiejszego dnia pozyskane 200 000 

zł na remont sali sportowej, 150 000 zł pozyskane na OSP. 4 mln na przedszkole, wspólnie z powiatem 

4 mln zł na ul. Wiejską. A Pan widzi tylko 1 mln kredytu, gdzie wstrzymuje się Pan przy projekcie 

budżetu na rok 2021.  

Pan Jarosław Popławski – ile Pan pozyskał pieniędzy z UE? Na początku roku na komisjach 

obradowaliśmy, żeby wysłać wszystkich radnych na szkolenie z budżetu. Miało być to zrealizowane 

w pierwszych kwartale. Mija trzeci kwartał i nic.  

Pan Waldemar Cyran – środki pozyskane z UE to 990 708,15 zł. Do Urzędu Marszałkowskiego złożony 

został kolejny wniosek o 4 mln zł.  

Pan Ryszard Decyk – na początku owszem rozmawialiśmy na komisji w sprawie tego szkolenia, a że 

Pan rzadko bywał na posiedzeniach komisji to wszystkiego Pan nie wie. To co komisja może zrobić to 

my to robimy, nieobecność nie usprawiedliwia niewiedzy. Komisja jako komisja nie jest od tego, żeby 

organizować szkolenia, tylko od tego jest Urząd Gminy.  

Pan Tomasz Szymanik – te pytania, które Pan zadaje powinny paść przed głosowaniem ws. kredytu. 

Zauważam, że po pierwsze kredyt został zmniejszony o 700 000 zł. Następna sprawa mamy nadpłatę 

spłaty kredytu na lata przyszłe. Uważam, że jest to pozytywne działanie. Nie chodzi o to, że my 

zadłużamy gminę, bo to tak naprawdę my jako rada podejmujemy decyzje. Jeżeli chodzi o inwestycje 

to mogę podzielić Pana zdanie, że też mam pewne obawy co do tych milionowych inwestycji i, że trzeba 

będzie się oprzeć o jakieś kredyty, ale z drugiej strony jeżeli mamy się rozwijać musimy działać 

odważnie. Jeśli chodzi i przedszkole to mam nadzieję, że dostaniemy dofinansowanie z Polskiego Ładu. 

Pan Jarosław Popławski – Panie Przewodniczący ja umiem liczyć, 9 600 000 kredytu, który już mamy 

plus 8 mln kolejne to jest 17 mln. Mamy ponad 30% zadłużenia obecnie. Do tego 4 mln kredyt na 

przedszkole i 4 mln na ul. Wiejską, plus inwestycje, które chcemy rzekomo realizować. 



Pan Waldemar Cyran – nikt nam takiego kredytu nie da. Co do zadłużania należy zwracać uwagę jak 

zadłużamy gminę w stosunku rocznym. Jeżeli dzisiaj została podjęta uchwała dotycząca milionowego 

kredytu, w tym roku mamy do spłaty 9 997 700, czyli realne zadłużenie gminy z tym kredytem to jest 

2 300. O tyle wzrośnie zadłużenie w stosunku do roku 2020.  

j) w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2021-2032; 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



k) w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na 2021 rok. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Do punktu szóstego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – otwieram dyskusję.  

Pani Teresa Wielgat – podziękowania dla Wójta i Rady Gminy za drogę w Zalesiu. 

Pan Tomasz Szymanik – wpłynęły do nas pisma. Pierwsze z nich to kolejne pismo w sprawie budowy 

oświetlenia przy ul. Wiejskiej w Sadownem (ul. Wiejska w stronę Wilczogąb). Pismo zostanie 

przekierowane do komisji planowania, budżetu. Wypracujemy konkretne rozwiązanie. Kolejne pismo 

otrzymaliśmy od Sołectwa Wilczogęby, które dotyczy zarezerwowania środków w budżecie gminy na 

rok 2022 na budowę drogi nr 616 tzw. Wygon.  

Pan Marek Gajewski – jako radny z terenu m. Wilczogęby prosiłbym o pozytywne rozpatrzenie tego 

pisma. 

Pan Tomasz Szymanik – kolejne pismo od OSP Wilczogęby w sprawie zarezerwowania środków 

w budżecie gminy na 2022 na zakup średniego wozu bojowego dla jednostki OSP Wilczogęby. Pismo 

zostanie przekierowane do komisji planowania, budżetu. 

Pan Ryszard Decyk – komisja zaopiniuje te pisma i prawdopodobnie będą przekazane do projektu 

budżetu.  

Pan Marek Gajewski – jako druh tej jednostki i w imieniu strażaków proszę o przychylną opinię do tego 

wniosku. Będziemy szukać sponsorów, ale na pewno nie uda nam się zebrać bez pomocy gminy całej 

kwoty. 

Pan Waldemar Cyran – jeśli chodzi o temat przebudowy przejazdów kolejowych w poziomie szyn, na 

chwilę obecną odbyły się dwa spotkania. Kierownik Kontraktu z PKP przedstawił koncepcję każdego   

z modernizowanych przejazdów, czyli Sokółka, Sadowne, Zieleniec i Orzełek. Kolej stoi na stanowisku, 

że przejazd w Orzełku jest do likwidacji, że jest niepotrzebny. Oczywiście uważam, że ten przejazd jest 

potrzebny i tutaj chciałbym poprosić i zaangażować radnych i mieszkańców z tamtej części gminy. 

Sporządzimy listę poparcia, aby tego przejazdu nie likwidować, z racji tego, że jest to jedyny przejazd 

w tamtej części gminy. Przypomnę, że w poprzedniej perspektywie został zlikwidowany przejazd             

w Kołodziążu-Rybie. Jedyną alternatywą przejazdu będzie Sokółka lub Prostyń. Mieszkańcy często 

korzystają z tego przejazdu, więc powinniśmy stać wspólnie na stanowisku, że ten przejazd musi zostać 

utrzymany. W Sokółce została przedstawiona koncepcja wiaduktu kolejowego. Przebiegi wiaduktów, 

tras itd. przedstawia i proponuje kolej. My możemy zgłaszać swoje uwagi co też robimy. Na chwilę 

obecną opracowywane są koncepcje. W Sadownem został zaproponowany wiadukt z dwoma rondami. 

Przy stacji powstanie także parking. W Zieleńcu zostało przedstawionych kilka opcji – wiadukt, tunel, 

zamknięcie przejazdu. W najbliższym czasie będą odbywały się kolejne spotkania co do modernizacji 

tych przejazdów. Prace związane z modernizacją tych przejazdów są zaplanowane na 2029 rok. Jest 

także zaplanowane spotkanie mieszkańcami Zieleńca oraz Kierownikiem Kontraktu z PKP. Wstępnie 

na 30 września. Miejsce spotkania jest do ustalenia.  

Pan Jarosław Popławski – proponuję, żeby zrobić to spotkanie w Zieleńcu, jest tam duża sala.  

Sołtys wsi Zieleniec – o której godzinie miałoby się odbyć to spotkanie? Najlepiej gdyby była godzina 

popołudniowa, żeby mogli przyjść wszyscy zainteresowani.  

Pan Waldemar Cyran – wstępnie godz. 11:00. Trudno powiedzieć czy jest możliwe żeby przedstawiciel 

kolei przyjechał na 18:00 czy 19:00. Możemy zaproponować inną godzinę, ale nie wiem czy zgodzą się. 

Pan Zbigniew Kłósek – co do przejazdu w Orzełku można wystąpić o opinię do Lasów Państwowych. 

Myślę, że im też będzie zależeć żeby ta komunikacja była po obu stronach, ze względu na zagrożenia 

pożarowe.  



Do punktu siódmego porządku obrad: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Do punktu ósmego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – zamykam XXXIV Sesję Rady Gminy Sadowne zwołaną na dzień dzisiejszy. 

Dziękuje Państwu za przybycie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokolant:                    Przewodniczący Rady Gminy  

Ewa Sęk                                                                                             Tomasz Szymanik 

 

 


